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Novice. 

Deželni zbor kranjski. 
V petnajsti seji dne 10. februvarija t. 1. poroča 

posl. dr. Tavčar imenom upravnega odseka o vladni pred
logi z načrtom stavbinskega reda za deželno stolno mesto 
Lljubljana Posl. dr. Majaron poudarja, da sta §§ 9. in 10. 
glede razlastitvene pravice pomankljiva in pravi, da bo v 
specijalni debati stavil preminljevalne predloge. Dež. pred
sednik ugovarja predgovorniku, poudarjaje, da sta določbi 
§§ 9. in 10. jasni. V podrobni razpravi zahteva deželni 
predsednik baron Hein k § 3. odstavek, naj se regulacijski 
načrt predloži deželni vladi, da ga dogovorno z deželnim 
odborom potrdi Posl. Luckmann pritrja temu in predlaga, 
naj se to zgodi. Poročevalec dr. Tavčar se izreče sicer za 
odsekov predlog, vendar se mu zdi do3tavek primeren. Predlog 
posl. Luckmana se na to sprejme. Pri § 8. se na predlog 
posl. dr. Maj ar ona premene neke besede (svet, mesto par
cele). Posl. dr. Majaron govori k § 9 razlaga ekspropri-
acijsko postopanje, nasvetuje premembe k temu § in predlaga 
naj se § 9. in 10. zopet odkažeta odseku v pretres in poro
čanje o stavljenih nasvetih. Dež. predsednik baron Hein se 
izreka proti temu predlogu, posl. Gfrasselli ga podpira. Poro
čevalec dr. Tavčar odločno zagovarja po odseku priporočena 
§§. Tudi drugod imajo taka določila o razlastitveni pravici 
in lahko se sporazume. Stvar je nevarno zavlačevati tudi 
zato, ker se mestu mudi za stavbeni red, a se lahko pripeti, 
da zakon ne bo potrjen, če se ne sprejme odsekov predlog. 
Pri glasovanju se sprejme dr. Majaronov predlog. Pri § 37 
nasvetuje dež. predsednik baion Hein naj določilo, da se 
smejo zidati štirinadstropne hiše zavrže in naj se sprejme 
vladni predlog, da se smejo zidati le trinadstropue hiše. Posl. 
Grrasselli podpira vladni predlog. Posl. Hribar priporoča 
odsekov predlog za štirinadstropne hiše Se so govorili za 
trinadstropne hiše dež. predsednik baron Hein posl. Luck
mann in Grassell i , ki predlaga naj se določi, da se smejo 
le trinadstropne hiše zidati. Poročevalec dr. Tavčar odločno 
zagovarja odsekov predlog za štirinadstropne hiše. Ta predlog 
se pri glasovanju tudi sprejme. K § 71 predlaga posl. baron 
Wuizbach premembo glede naprave trotoirjev v tem smislu, 
da naj mesto napravlja iste pred novimi hišami, ne pa po
sestniki. Dež predsednik baron Hein in posl. Hribar ugo
varjata odločno posl. baronu Wurzbachu Tudi poročevalec 
dr. Tavčar se gorko potegne za odsekov predlog. Pri glaso
vanju se odkloni predlagana posl Wurzbach-a prememba in 
se odobri predlog upravnega odseka Ostali paragrafi stavbe
nega reda, katerega o priliki v celoti objavimo, se na to 
brez ugovora odobre. —• Seja se na to pretrga. 

V večerni seji, ki se je pričela ob 7. uri, poroča 
posl. Hribar o glavni bilanci mestnega loterijskega posojila 
ljubljanskega in predlaga naj se poročilo finančnega odseka 
odobri, čemur se pritrdi. — Posl. dr Žitnik poroča v 
prošnjah raznih občin glede podpor za nove šolske zgradbe 
in za popravo šolskih poslopij in predlaga, naj se dovolijo 
nastopne podpore: Za šolsko zgradbo v Fari pri Vasi 400, 
na Gori 200, v Kočevju 1000, v Mozeljnu 350, v Tržiču 
500, na Dobravi pri Žaspem 150, v Koprivniku 200, na 
Dovjem 300, v Lešah 200, v Ovsišu 500, v Eibnem 150, 
na Bledu 200, v Beli Peči 200, v Mengšu 400, v Ra-
dencah 150, v Čepljah 150, na Dol. Podgori 200. Dalje naj 
se za šolo v Sodražici letos izplača že lani dovoljena podpora 
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600 gld. Za šolo v Starem Kotu se dovoli 400 gld na 
račun prihodnjega leta, ker letos še ne bodo pričeli zgradbe. 
Dalje se dovoli kr. Sol. svetu v Motniku za poprave 50 gld., 
:za šol. zgradbo na Razdrtem 200 gld. za popravo šol. po
slopja v Žužemberku 300 gld. na račun prihodnjega leta, ako 
okr. šol. oblastvo priporoči to podporo. Prošnja kr. šol. sveta 
pri Sv. Trojici v brdskem sodnem okraju se odkloni z ozirom 
na to, da je dež. zbor dovolil že 1300 gld. Prošnja obč. 
nastopa v Črnem Vrhu v ljubljanski okolici se odstopi dež. 
odboru, da v prihodnjem letu nasvetuje primerno podporo. 
Predlogu finančnega odseka se pritrdi. — Posl. dr. Papež 
poroča o uvrstitvi občinske ceste, ki se pri Prelogu od okrajne 
ceste Vir-Dol-Litija odcepi in drži čez Domžale na državno 
eesto do stika pri h. št 24, v Roditi s Kamoik-Domžale. Št. 
jakobsko okrajno cesto z na njej se nahajajrčim čez Bistrico 
držeČim mostom med okrajne ceste in predlaga, naj se cesta 
uvrsti mej okrajne ceste, deželni odbor se pa pooblašča, da 
za napravo mostu dovoli primerno podporo. Predlogu se pri
trdi. — Is t i poslanec poroča o prcšnji občin Dob in Krtina, 
da bi deželni tehnik pregledal novo cestno progo od Krtine čez 
Dob, do državne ceste pri Viru. Prošnja se izroči deželnemu 
odboru. — Posl. Kalan poroča imenom upravnega odseka 
glede prenaredbe mej selške občine Moste in mesta Ljubljana. 
Poročevalec predlaga, naj se sprejme dotični zakon, po ka
terem se več v davčni občini vodmatski ležečih in k selški 
občini Moste spadajočih parcelnih številk izloči iz selške ob
line Moste ter pripiše davčni občini št. petersko predmestje 
mestne občine Ljubljana. Posl. Povše predlaga resolucijo, po 
kateri naj se za prizadete posestnike izposluje glede hišnona-
jemninskega, oziroma hišno-razrednega davka neko prehodno 
stanje za dobo 15 ali 20 let. Resoluciji glede užitninskega 
davka in prostega uvaževanja pridelkov čez mitnico je posl. 
Povše umaknil, ko je dež predsednik baron Hein izjavil, da 
se inkorporirani del ne bo priklopil užitninskemu ozemlju ljub
ljanskemu in je prosta vožnja poljedelskih pridelkov čez mit
nico itak po zakonu določena. Tudi posl. Grrasselli je po
udarjal, da se užitninski davek ne bo pobiral in je vožnja go
spodarskih pridelkov prosta. Dotični zakon se na to sprejme, 
istotako tudi resolucija posl. Povšeta. — Sedaj sledi tajna 
seja. (Zadnjo sejo prihodnjič.) 


